
 

 

PM 2007: RIV (Dnr 324-2372/2006) 

 

 

Skol- och ungdomssatsning i Västerort 
Svar på skrivelse från Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och Kersti 

Py Börjeson (alla s) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Som svar på skrivelsen från Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och 

Kersti Py Börjeson (alla s) åberopas denna promemoria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Lotta Edholm anför följande. 

 

Ärendet 

 

Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och Kersti Py Börjeson (samtliga s) 

har i en skrivelse till kommunstyrelsen den 24 maj 2006 föreslagit att stadslednings-

kontoret ska utreda möjligheten att införa en skol- och ungdomsverksamhet i skollo-

kalerna S:t Jacobi från och med hösten 2007. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, Hässelby-Vällingby stadsdels-

nämnd, kulturnämnden och utbildningsnämnden. 

Stadsledningskontoret anser att förutsättningarna inte ser likadana ut som i maj 

2006. Fryshuset kommer inte att etablera någon friskola i S:t Jacobi och någon kom-

munal etablering är inte heller aktuell. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser att förutsättningarna för genomförande 

av skrivelsens förslag inte finns. Nämnden arbetar däremot med att skapa en kulturell 

mötesplats på medborgarhuset Trappan i Vällingby centrum. 

Kulturnämnden ställer sig tveksam till att etablera ungdomsverksamhet enligt 

skrivelsens förslag. 

Utbildningsnämnden anser att förutsättning för ett samarbete med en gymnasie-

skola för närvarande inte finns. Fryshuset kommer inte att etablera någon friskola i 

S:t Jacobi och någon kommunal etablering är inte heller aktuell. 

 

Mina synpunkter 

 

Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och Kersti Py Börjeson föreslår i sin 

skrivelse att en ny ungdomsverksamhet bör etableras i Hässelby-Vällingby och vill 

ge stadsledningskontoret i uppdrag att utreda möjligheten att införa en skol- och ung-

domsverksamhet i S:t Jacobis skollokaler. 

Förutsättningarna för ett samarbete med en gymnasieskola enligt skrivelsens för-

fattare finns inte för närvarande. Fryshuset har beslutat att inte starta en friskola i S:t 
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Jacobis lokaler och kommer heller sannolikt inte att göra några nya satsningar i om-

rådet. Någon kommunal skoletablering är heller inte aktuell. Däremot bedriver Häs-

selby-Vällingby stadsdelsförvaltning tillsammans med kulturförvaltningen, AB   

Svenska Bostäder och medborgarhusföreningen Trappan ett arbete med att skapa en 

mötesplats i stadsdelen. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Som svar på skrivelsen från Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och 

Kersti Py Börjeson (alla s) åberopas denna promemoria. 

 

Stockholm den 20 december 2007 

 

LOTTA EDHOLM 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Skrivelse från Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och Kersti Py 

Börjeson (allas) om skol- och ungdomssatsning i Västerort 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Carin Jämtin (s) enligt följande. 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

1. Delvis godkänna föredragande borgarrådets förslag till beslut  

2. Därutöver anföra följande. 

 

Vi ser med stor oro på de nedskärningar som nu väntar på kultur- och fritidsområdet för sta-

dens ungdomar. Den borgerliga majoriteten i Stockholm väljer att göra besparingar såväl 

lokalt på träffpunkter för ungdomar, som på kulturskolans verksamhet. Efter tidigare år av 

satsningar och utveckling kommer nu en tid då verksamheterna måste göra stora nedskär-

ningar, för att få ekonomin att gå ihop. Detta är ett direkt resultat av de borgerliga skattesänk-

ningarna. 

Skrivelsens intention är att hitta och använda en plats i Västerort där man har möjlighet att 

samla det stora utbudet av kulturverksamheter under ett och samma tak. Västerort saknar idag 

scener för professionell kultur och större verksamheter och mötesplatser för unga. Även om 

det är så att Fryshuset inte längre är aktuellt så bör förslag där man försöker hitta nya och 

breddade användningsområden för stadens skollokaler behandlas positivt. En samlad träff-

punkt där ungdomar har möjlighet till bred kultur- och fritidsverksamhet bör finnas på fler 

håll i staden. 
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ÄRENDET 

 

Annika Billström, Erik Nilsson, Roger Mogert och Kersti Py Börjeson (samtliga s) 

har i en skrivelse till kommunstyrelsen föreslagit att stadsledningskontoret ska utreda 

möjligheten att införa en skol- och ungdomsverksamhet i skollokalerna S:t Jacobi 

från och med hösten 2007. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, Hässelby-Vällingby stadsdels-

nämnd, kulturnämnden och utbildningsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 17 oktober 2007 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Det är stadsdelsnämnderna som har det övergripande ansvaret för lokal kulturverksamhet. 

Om ett ungdomshus ska etableras i Hässelby-Vällingby så är det ett lokalt beslut som ska 

fattas i stadsdelsnämnden inom ramen för dess budget. 

Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB, ska tillhandahålla ändamålsenliga, flexibla och 

kostnadseffektiva lokaler för stadens förskole- och skolverksamhet. I SISAB:s ägardirektiv 

för 2008-2010 står att de ska fortsätta renodlingen av verksamheten till utveckling och för-

valtning av skollokaler. Blir skollokaler tomma kan SISAB hyra ut dem på längre tid, exem-

pelvis till friskolor och utbildningsföretag. Om lokalerna saknar långsiktigt intresse för sta-

den kan de säljas. 

Förutsättningarna ser idag inte likadan ut som i maj 2006, då skrivelsen lämnades in till 

kommunstyrelsen. Fryshuset kommer inte att etablera någon friskola i S:t Jacobi då man inte 

fått tillräckligt med sökande och någon kommunal etablering är inte heller aktuell. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 23 okto-

ber 2007 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som 

svar på skrivelsen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Birgitta Wahlman m fl (m), vice ordföran-

de Berit Kruse m fl (s), Ingela Gille Rausén (fp), Leif Larsson (v), Tomas Melin 

(mp) och Jonas Vikman (kd), bilaga 1. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 septem-

ber 2007 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Behovet av mötesplatser för ungdomar – särskilt äldre tonåringar och unga vuxna – är något 

som stadsdelsförvaltningen är medveten om. Dock kräver etablering av en helt ny verksam-

het stora investeringar samt seriösa samverkanspartners för att genomföra en långsiktig sats-

ning. 

Då utrymme i befintlig budget saknas samt att etablering av ett nytt Fryshus i Västerort 

avbrutits innebär detta att förutsättningarna inte finns i dagsläget. Dock har stadsdelsförvalt-

ningen tagit initiativ till ett samverkansarbete – med kulturförvaltningen, Svenska Bostäder 
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och medborgarhusföreningen Trappan – kring att säkra Trappan som kulturell träffpunkt i 

Vällingby centrum. En mötesplats där verksamhetsutbudet vidgats och är mer innovativt för 

att attrahera den nya prioriterade yngre målgruppen, detta ska dock inte innebära att nuva-

rande målgrupper försvinner. Verksamheten ska bygga på samverkan och vara mer pro-

cessinriktad. 

 

Kulturnämnden 

 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 6 november 2007 att som svar 

på skrivelsen åberopa och överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommun-

styrelsen. 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Roger Mogert m fl (s), Ann Mari Engel (v) 

och Kerstin Wickman (mp), bilaga 1. 

 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 22 oktober 2007 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Förvaltningen är tveksam till att en ny ungdomsverksamhet etableras enligt skrivelsens för-

slag. 

Enligt Fryshusets rektor Peteris Smitmanis har Fryshuset inte längre några planer på att 

starta ett gymnasium i Vällingby, vilket skulle utgöra en högst väsentlig del av den aktuella 

ungdomssatsningen i lokalerna. 

Hässelby-Vällingby är en av Kulturskolans största enheter, där lokalsituationen ännu inte 

är löst. För att möta barn och ungdomars intressen behövs ändamålsenliga och bra lokaler för 

såväl musik och dans som teater och bild. Därför bör Kulturskolan vara en självklar aktör 

när det gäller planerna för verksamheter i ett ungdomshus i Vällingby om förutsättningarna 

för en etablering av ett ungdomshus föreligger. 

I Vällingby C ligger samlingslokalen Trappan som 2007 fick 790 tkr i stöd från kultur-

nämndens samlingslokalsstöd. Kulturförvaltningarna finansierar dessutom tillsammans med 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning under sex månader en projektledare med uppdrag 

att utreda hur Trappan kan utvecklas från traditionell samlingslokal till ett lokalt kulturhus. 

Detta gäller särskilt arrangemang och verksamhet med inriktning på unga vuxna i Trappan, 

varför Trappan framdeles åtminstone till en del kommer att fungera som en resurs för ung-

domsverksamhet. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 13 december 2007 att 

som remissvar överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Maria Hassan m fl (s), Per Olsson (mp) och Susanna Brolin 

(v), bilaga 1. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 12 oktober 2007 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

När förslaget skrevs var förutsättningarna annorlunda än idag. Den föreslagna satsningen har 

skolverksamhet som en viktig del och Fryshuset pekas ut som en lämplig samarbetspartner. 

Fryshuset försökte inför läsåret 2007/2008 etablera en friskola i skollokalen S:t Jacobi. Då 
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man inte fick tillräckligt med sökande beslöt man att inte starta verksamheten. Fryshuset 

kommer sannolikt inte att göra nya satsningar i området. Någon kommunal skoletablering på 

gymnasienivå är inte heller aktuell. Förutsättningarna för ett samarbete med gymnasieskola 

finns alltså inte för närvarande. 
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Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Birgitta Wahlman m fl (m), vice ordförande 

Berit Kruse m fl (s), Ingela Gille Rausén (fp), Leif Larsson (v), Tomas Melin (mp) 

och Jonas Vikman (kd) enligt följande 

 

Stadsdelsnämnden instämmer i förvaltningens tjänsteutlåtande om det stora behovet av ung-

domsverksamhet i Hässelby-Vällingby. 

En satsning på ytterstaden och i detta fall ungdomarna skulle välkomnas. Västerort saknar 

idag scener för professionell kultur och större verksamheter för ungas fritid. 

Den som tar emot ca 800 personer finns i S:t Jacobi. Dessutom är teaterscenen en av sta-

dens bäst utrustade scener. Stadsteatern skulle kunna öppna en filial i likhet med den i Skär-

holmen. 

Stimulerande, kreativa ungdomsverksamheter på hemmaplan skulle motverka konflikt och 

brottslighet på gator och torg. 

Förnyad kontakt skulle kunna tas med Fryshuset, kulturnämnden, Stadsteatern, närliggan-

de stadsdelsnämnder, utbildningsnämnden och andra intressenter från såväl föreningsliv som 

näringsliv. 

 

Kulturnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Roger Mogert m fl (s), Ann Mari Engel (v) 

och Kerstin Wickman (mp) enligt följande 

 

att delvis godkänna förvaltningens förslag, samt 

att därutöver anföra följande: 

 

Vi ser med stor oro på de nedskärningar som nu väntar på kultur- och fritidsområdet för sta-

dens ungdomar. Den borgerliga majoriteten i Stockholm väljer att göra besparingar såväl 

lokalt på träffpunkter för ungdomar, som på kulturskolans verksamhet. Efter tidigare år av 

satsningar och utveckling kommer nu en tid då verksamheterna måste göra stora nedskär-

ningar, för att få ekonomin att gå ihop. Detta är ett direkt resultat av de borgerliga skattesänk-

ningarna. 

Skrivelsens intention är att hitta och använda en plats i Västerort där man har möjlighet att 

samla det stora utbudet av kulturverksamheter under ett och samma tak. Även om det är så att 

Fryshuset inte längre är aktuellt så bör förslag där man försöker hitta nya och breddade an-

vändningsområden för stadens skollokaler behandlas positivt. En samlad träffpunkt där ung-

domar har möjlighet till bred kultur- och fritidsverksamhet bör finnas på fler håll i staden. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Reservation anfördes av Maria Hassan m fl (s), Per Olsson (mp) och Susanna Brolin 

(v) enligt följande 

 

att delvis godkänna förvaltningens förslag, samt 

att därutöver anföra följande: 
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Vi ser med stor oro på de nedskärningar som nu väntar på kultur- och fritidsområdet för sta-

dens ungdomar. Den borgerliga majoriteten i Stockholm väljer att göra besparingar såväl 

lokalt på träffpunkter för ungdomar, som på kulturskolans verksamhet. Efter tidigare år av 

satsningar och utveckling kommer nu en tid då verksamheterna måste göra stora nedskär-

ningar, för att få ekonomin att gå ihop. Detta är ett direkt resultat av de borgerliga skattesänk-

ningarna. 

Skrivelsens intention är att hitta och använda en plats i Västerort där man har möjlighet att 

samla det stora utbudet av kulturverksamheter under ett och samma tak. Även om det är så att 

Fryshuset inte längre är aktuellt så bör förslag där man försöker hitta nya och breddade an-

vändningsområden för stadens skollokaler behandlas positivt. En samlad träffpunkt där ung-

domar har möjlighet till bred kultur- och fritidsverksamhet bör finnas på fler håll i staden. 


